
 

 

 

 

MBSZ Technikai Bizottság beszámoló 2023 

 

Tisztelt Közgyűlés! 

 

Az MBSZ CMAS búvároktatás keretében 2023 évben összesen 268 CMAS búvárminősítés 

került kibocsátásra, ami némi javulást mutat a 2022 évhez képest (234), de még mindig 

jelentősen elmarad a néhány évvel korábbi eredményekhez viszonyítva. 

Az oktatásban 23 CMAS búvároktató vett aktívan rész, 10 vagy több minősítést összesen 11 

oktató bocsátott ki. 

Sikeresen lebonyolítottuk a 2023 évi CMAS búvároktatói tanfolyamon és oktatói megerősítésen 

19 fő vett részt, ebből 2 fő az újonnan oktatói minősítést szerző. 

A CMAS Búvároktatói Kollégium őszi ülését ismét összekapcsoltuk búvárszakmai 

ismeretterjesztő előadásokkal: 

 Dr. Balogh Tamás és Könczöl Péter hajózástörténeti szakértők, „A hajókatasztrófa, amely 

megváltoztatta a világot: a LUSITANIA megtorpedózása és kutatásának legújabb 

eredményei” – expedíciós beszámoló a nemzetközi LUSITANIA Búvárexpedíció 2023-as 

eredményeiről, és 

 Virágos-Kis Sándor honv. alezredes „Messer a Balatonban – A Piros 12-es Me 109 G6 

kiemelése” címmel tartottak előadást. 

Terveink között szerepelt több hasonló rendezvény lebonyolítás, de ezekre anyagi okok miatt 

nem került sor. 

A CMAS búvároktatás hazai számai jelentős elmaradást mutatnak a korábbi évekhez 

képest. A csökkenő tendencia gyakorlatilag 2018 óta tart. Világosan látszik, hogy változásokra 

van szükség, ha szeretnénk ezt az irányt megfordítani és ismét jelentős súllyal szeretnénk 

képviselni a CMAS búvároktatást a hazai búváréletben. 

2021-ben akciótervet készítettünk a Technikai Bizottságban, amit 2022 évi MBSZ 

Közgyűlésen ismertettünk a tagszervezetekkel. A tervezet legjelentősebb pontjait nem sikerült 

megvalósítanunk, elsősorban finanszírozási okok miatt. 

Az alacsony számú kibocsátott regisztráció kevesebb értékesített regisztrációs kártyát és 

oktatási anyagot jelent, vagyis lényegesen kisebb bevétel a technikai oldalon. A kisebb bevétel 

még inkább korlátozza a Technikai Bizottság lehetőségeit az elengedhetetlenül szükséges 

fejlesztések terén. 

Ennek ellenére egyértelmű, hogy ezekre a fejlesztésekre feltétlenül szükség van, ha 

szeretnénk megőrizni a hazai CMAS búvároktatás minőségét és javítani versenyképességét a 

többi búvárképzéssel foglalkozó szervezet mellett. 



 

 

 

 

Az akciótervben szereplő pontok ma is érvényesek. Csak a leglényegesebbeket 

szeretném kiemelni. 

 CMAS 1* és 2* oktatási anyag megújítása, a 3* képzési anyag elkészítése; 

 A tucatnyi szakbúvár minősítésekhez kapcsolódó oktatási anyagok befejezése vagy 

elkészítése; 

 Az elektronikus oktatási platform elkészítés és alkalmazása, a világhálón való 

elérhetőség javítása; 

Ha eredményeket akarunk elérni, ahhoz befektetésre van szükség. Ha nem szeretnék, 

hogy a magyarországi CMAS búvároktatás lekerüljön a térképről, akkor nem várhatunk 

Világszövetség támogatásra. A CMAS is hasonló problémákkal néz szembe már több mint két 

évtizede, de az előre lépés nagyon lassú és nehézkes. Ha fejlődni szeretnénk, akkor 

fejlesztenünk kell nekünk magunknak. 

Ugyan ilyen fontos feladat az is, hogy az MBSZ visszakerüljön a hazai „búvártérképre”. Ma 

mintegy 80-90.000 embernek van Magyarországon valamilyen búvárminősítése. Ezeket a 

búvárokat az MBSZ-nek magához kell kapcsolnia. Lehetőséget kell kínálni számukra a 

tevékenységeinken keresztül a programjainkhoz való csatlakozásra. 

Vagyis olyan programokra van szükség, ami felkelti az érdeklődésüket, ami vonzóvá 

teheti az MBSZ-t számukra, ami a szervezetünk jelentőségét mutatja. 2018-ban szerveztünk 

utoljára olyan nagyobb nemzetközi búvár konferenciát, ami jelentős számú érdeklődőt tudott 

megmozgatni. A külföldi példák bizonyítják az ilyen rendezvényekre most is lenne igény. 

Használjuk ki a kapcsolatainkat, a lehetőségeinket, hogy a hazai és a környező országok búvárait 

megszólítsuk. 

Természetesen az ilyen eseményekhez is szükséges az anyagi támogatás. A Technikai 

Bizottság jelenlegi működési költségkerete már évek óta nemhogy a fejlesztésre, de a 

fenntartásra is kevés. Ezért kérem a Tisztel Közgyűlést, hogy támogassa ezeket az terveket, és az 

MBSZ elnökségén keresztül gondoskodjon a tervek megvalósításához szükséges anyagi 

eszközökről. 

 

Kérem a Tisztelt Közgyűlést beszámolóm elfogadására! 

 

 

Zelenák József s.k. 

Magyar Búvár Szakszövetség Technikai alelnök 

 

 


